
旅游孔子学院 Nathan 校区新学年汉语俱乐部开张啦！ 

First Meeting of the TCI’s Nathan Campus Chinese Club for Trimester 1 

2019 年 3 月 27 日，格里菲斯大学 Nathan 校区汉语俱乐部新学年首次活动在 Bray Centre 成功举办。本期汉

语俱乐部主题为中国民乐。孔院老师们分别介绍了琵琶、竹笛和二胡三个最为流行的中国民族乐器，并演奏

了琵琶曲《春江花月夜》、竹笛曲《鄂尔多斯》、葫芦丝曲《月光下的凤尾竹》和二胡曲《赛马》。演奏结

束后，同学们在老师的指导下分别体验了这些乐器。 

On 27 March 2019 the first meeting of the Nathan campus Chinese Club at Griffith University was held at the Bray 
Centre with the theme of Chinese musical instruments. TCI teachers introduced the pipa, bamboo flute and erhu, 
which are the most popular musical instruments in China. Then the teachers performed some famous songs such as 
A Night of Flowers and Moonlight by the Spring River on the pipa, Erdos on the bamboo flute, The Fernleaf Hedge 
Bamboo in the Moonlight on the cucurbit flute and Horse Racing on the erhu. After the performance, the students 
explored the musical instruments under the guidance of their teachers.  

  

旅游孔子学院黄雅楠老师用琵琶为学生演奏中国民乐并进行讲解。 

TCI teacher Phoebe Huang performing traditional Chinese music on the pipa and giving an interpretation of her pipa 
performance 

   

旅游孔子学院李晓彤老师用竹笛和葫芦丝演奏中国民乐并进行讲解。 

TCI teacher Lucy Lee performing traditional Chinese music on the bamboo flute & cucurbit flute and giving an 
interpretation of her flute performance 



   

旅游孔子学院刘兴煜老师用二胡演奏中国民乐并进行讲解。 

TCI teacher Harris Liu performing traditional Chinese music on the erhu and giving an interpretation of his erhu 
performance 

2019 学年第一学期的汉语俱乐部定于每周三下午两点到三点举行，主要面向格里菲斯大学和旅游孔子学院的

学生，同时也欢迎其他对中国文化感兴趣的师生参加。汉语俱乐部主题涵盖中国文化的方方面面，包括民乐、

剪纸、吹墨画、书法、中国结、棋牌和电影等等。俱乐部活动时，来自中国本土的汉语教师除进行中国文化

的讲解与展示外，还会对同学们汉语学习中的遇到的疑难问题进行专门辅导。 

The Chinese Club in Trimester 1 is scheduled to be held from 2.00- 3.00 pm each Wednesday. It is designed for 
Griffith and TCI students, but also welcomes those whom are interested in Chinese culture. The topics of the Chinese 
Club will cover many aspects of Chinese culture, including Chinese music, paper cutting, painting, calligraphy, knots, 
games and movies. The Chinese Club teachers are native Mandarin speakers willing to provide not only Chinese 
culture presentations, but also will offer specialised support to solve problem learning Mandarin. 


